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(Nt-) Irellcslltc¿L<¡ av dcn utr¡icJccle utr-:nriks-

1976 kl . 15.00.

oq konst-itusjonskomiLr¡ oq s1øfarrts"- oq

f j-sl<er-ikorniteen mandaq clen 15. november

l<ornitccns forniann,
ledcL av Llt,enriks-

Tor Oiltccial "

og konstiti-rsjons--

tit slcde: Stats-
t(nut Irryfls¡}und og

l'løi:ot blc-.

Fra clr:n uLvì cìccle utenriks- og kons;LiLu:.:jonskomitc:
møttc: Trygrrc Brattcl-i, A:;bjørn TIaugstv,-:cìt, Lars Korvald,
Aasc Lionæs, L,ars T. PlaLou (for Otto Lyng), Tor Oftcdal,
Erlancl Stcenberq¡, AsÌ:jørn Sjøthr,rn (for l(årc Stolckelancl),
liåre ','ii11och, Berit Ãs, Guttorrn I"la.nsr:n, Svenn Stray, Per
Iìysing-Dah1, lìolf i¡ jeldvær, Bcrgc b-urre , Valter Gabrielsen,
Ingvar B¿rklien ( for llarry IJanscn ) , I(årc I(risLianscn, Anton
Skulberg ( for Johan ,\. t/ikan ) og Sverrc: L. t4o ( for Jakob
Aano ) .

Irra sjøfarts- og fiskeriÌ',onitecn nøti:e: Odin
Flansr:R rTor Ilcnril<sen, Geirmuncì Ihle, KarI I(lcvstacl. Steincr
Kvalø, Thor Listau, llans Il. iìossbach og ilagnar Ucìjus.

mini ster
st at sr åcl

Av Regjcringcns nredlci-nmer var
Odvar Nordli, utenri]<sminister
Jcns üvensen.

I¡ølgenc1e embetsmenn l:l-e gitt acìgang ti1 møtet:
F'ra LJtenriksclcpartcinentet: statssekretær Arne TreholL,
uncle rcjirektør Pcr Egi 1 Tre sscl L og byrås j ef F'inn i¡ostcrr¡o11.

Dagsorden:

I{avrcLtsminister
handti ngssituas joncn forut

Jens f,vensen orientc-rer orn for--
f or f orhancJl ingcnc nccì :F.

I¡ORI4ATININ:
sekrr:tærcn cr perrnittcrt, vil jcg be oni kornit:cns
tiI å Ia Asbjørn FlaugstvcCt funqcre sorn sckr:ta:r
møtct og anscr clen fullmal<tcn soìÌì gitL"

Da båclc cìcn valgte selcrc¡tær og sctLc-
frtllnr¿¡kt

for dettc

Dette cr ct fcllcsrnøt-c rnellorn rlcn utviclr:cle ute-'n-
ril<s- og ì<onstitus jonskomite og s jøf a:rts-- o(l f isl:cr j -
lcornítccn. t'løtet er innlcalt etLcr ani-noclning ¿v utcnriks-
ministercn for at man skal f¿i en or.Lentering av havreLts-
minister Jcns Er¡cnsen om forhancili-ngssituasjonen fort-it, for
forhandlingene med EF. I t111egg har utenrilcsministeren
becìt om å få reise eL lite spØrsmål når clcnne salcen cr
fcrdigbchandl.ct og jcg anscr clet,tr: som vedtatL. Det
g jelcJer våpcnel<sport til Portugal.

Jeg gir orrìet til statsråcl llvenscn.
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angåcncìr: fis;1<erigrenscne soin
dcn ærede korniLc.

?n1

Regj eringen
den gjerne vilhar Lrc sal<er

forelegge for

Den f ør'stc s¡rk angår f orhandl ingcnc ncd f,ir. Dc
f ørstc rcalitctsforh¿rndllinger skal ¡råbcgynne s, og lìe--
gjeringen har clcrfor funneL et- cìet ver naturlig !r gi
dcnne lcomi Le cn ::cdcg jørel sc om f orhanC I ingsoppl cggct.

Den andrc saken gjelcler fiskeriavtalen rnr:11ont
Norge og Svcrigc, sorn Regjcringen korL vil gjørc rr:dc for
f ar dcn unclcrtr-:gne s.

I¡or dct trcdje ì<a.n vi lcomrne kort inn på l.'toskva*
avtalcn j- dcn ut.sLrekning dct cr uklarr: punktcr som noen
av komi,tcens merilonmer ønsker å få ytterligere klargjort.

Når' cJet g je Icler forhandlingene necì EF, er for-
holclet det at s.icien høsten 1975 har vi hatt gjcnLattc
forhancìlingskontakter b¿ide med enl<ette medlemsland på clct
bilaterale plan og mccl l{omrnisjonen. I januar L976 fore.-
1a vi for StorbriLannia uformelle avtaleutkast basert på
prinsippet orn g jensiclige f islcerettighctr:r r og vi har ogs,i-r
forelagt avLaleutkasL for I¡orbundsre¡:ubl ikken T)rsklancl og
Frankrike rned forslag orn necltrappi-ngsavtaler" Disse land
ville pir det daværcnde tiCspunkt ikl<c tre inn i realitets-
drøftelser rned oss, fordi clet var uklart om del var l(om*
mis jonôn som skulle forhandle på r,redlemslanclcnes vegne,
eller om clct enl<elte rnedlernslancl sl<u1l-e forhancìle bilater--
a1t. Vi f ant dct sclvsagt naturlig at dette spØrsr,rå1
måtte avg j Øres innen rF-, og vi stilte oss avvent,ende for
å f å den avg jørel sen " Det tok clessverre be tydel:lg t j d
f ør avg jørelsen blc fattet, fordi clet innen EF r¡ar uover-
ensstemmelser mellonl rncdlernslandene om hvorlecìcs IF¡s frcm-
tidige fiskeriordning sl<u11e være. I mellomtiCen har vi
kontinur:rlig ikkc b¡.rc hatt kontaktcr I'rccl l(ornrnis jonr:n,
mcn lncd samtykkc ev rnedlemslandenc hatt uformclle forl¡c-
reclende drøftelscr tre forbereclcnde forhandlingsrnøtcr'
og ên statistil<kutvc'l<s1ing slik at Cct forl:err:clcncle er-
beicl er et tilbakelagt staiiurn.

Den 29. ol<tober i år kom :n.rn fram til et for-
hancllingsrnanciat f or Kotnmis jonen på vcgne av EI¡, slik at
clct nå er klart for å bcgynne meC realitctsdrøftelser"
Jeg kan nevne at man innen Itr ennå iklce r:r kolnrnct fram
ti I medlemsstatencs ondelige innbyrdes f iskcriorc.lning.

Det forhandlingsmanda.tet som Kor¡misjonen har
fått, går ut på at man for så viclt er intercsscrt i
gjcnsidigr: fiskeriavtal-er mr:d lJorge. Det prcLìisc:res i
mandatet at Fe l lesmarkedets f angsLe r -i nor sl<e 200 rni 1s
sonêr c.:r ca. 150 000 tonn størrc cnn v¿ire fanqstcr i iiF-
omrircler" De har altså ct overskucid på 150 000 tonn nårr
dct gjr:1Ccr fanqstor j- norsl<e ornråcler i fo¡:holci til vårc
fangstcr j- llt¡--olnråclc::. Dcttc sviìrîor stort sett ti1 vår
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jcE kan ncvnc at hvis vi tar lned f.rngsl-er
Svalbard-olnri<lr:L , vi 1 ovci. skucldet sorÌì i;f
oss, v¿iJrc ca. f00 00C l-onn stø-,r'r'<': ilnn ov(jn*

llr:t- eÌ:' ior' øvri-ca p jj cìsi::rt i f or'hancl l- ingslrti.:t-t--
c.l ¿,rtet ¿¡L- clc ta"r s:1-1<t-.: på å l.-on:lcnl-r. r^r-(: forl-ianclÌ.i.ngLrncr orìr
lli;'-f i s;ke av tr¡r'sl<, sc:i , uar ocJ ltlr;;'' j. vår,: ortråC.r-r', og
når rlcL g jclcic;r virr'L f iskc -i -lr,'-.ot,trår..1.,:r-, r,'i-1 di: l<on.'lcn--
tr:,i.'r.: sieq orìì sj ic,ì, lorjdc oq bri:;ling" Dct .:r l<lart at.ôVj.:ri h¡ fil;k('(f(jî;'ì ;ì1/ i..n,lL'': ¡.r't.Cr,*lnn cl .i-Sse. \"/i h,:r'
ct rn::get bctydr.lig fislcc av tobis og rlr:L som l<a.llcsrtÌrllr:
r.'ihiting" blå l<o1r'nu,l,c: rncn vi her ogsl cL mcgct intcr...
.is: sanL f i s;llc når rlr:t. g j c;111.:r 1; 

j.gçh,L , irro:,,i;:, 1;-nçr: oE
nra,krr':1i, og rlr.:ttr,: i"n¿i vj også La v¡:r,: ;r.lr j forÌr¿lndl-i,ngt-:ne.

D<:L frcr;rg.ir også av avt¿rlcr.rtl.,¡stct aL de i ho-.
vccìpr j nsippi.:t byggcr påi cle':L Fj¿ìmrrìc soin I''lorqe, nr:iirlrg IJå
op1:r'r:Ll-el-scn av 200 ini-1s soner, aL clet vj-1 b1i snakh ornô-.år1igc l<vot¡fastsr:ttr:1ser, og at man i noen gracl vil t¿r
hcnsyn tif nabost¿iLs¿rvtaler son nå består.

hlår cìet gjc-:1clcr cìc vic,lcre forhancil.ingr:r, he-rr
Irlorgc allerr:dc for lcngsl- på hclt personlig og uf,:rnlcll-
l¡asis lcvcrt,:t avtalcutkast til ifF-kornntisjoncn soi-n r¡i
sclvsagt cnnå ikke har fått noen rcaks jon p¿i. DetLe av*
talcuLl<asteL inneholcler storL sclt dc hovccìprinsippcr
som Regjeringen har klarcrt nled SLortinget og dcnnc Jco¡liitc
vcd f orsk j el1igc rr:dcg j Ørt-lser "

Utgangspunktet i forholdet til Storbritannia er

rnilsgrensc for så viclt g jclder bcgge lands l<ystcr r og
di:;sc reLtighetcr øns;ker vj- slcal bli av forholclsvis lang
varighct, f.elcs. 10 åt, slil{ sotii vi har op¡:nåod ovc:rfr:r
Sov j ctun ioncn "

lrlår c-ict gjclc-1cr- fransl< og tysk fisl<e, cr rrt'-
gangspunÌ<tet og vårt prinsipp at clct skal bli et ncd-
trerppings- og utfasingsf isl<e , hvor vi opererer mcd en
:-nclrc 50 nrils sone og en ytre 150 nrils sone" Vi har fore-
s1ått at cicL fransl<e og tysl:e utfasingsfisl<e i clen indre
50 r,rils sonc skal vare fi:an til 3]. clcscnbcr 1979 og 200
mils sonr-ln fi:arn Li1 31. clesrember 1980" Dct er k1a::t at
del-te Ì:l- j ¡' ct sentr.rlt forhancilingspunl<t, og hva vi kan
oppnå i cJissc: forhanClingcr, cr.ilcl<': goclt å si.

Vi har tcnkt å legge clct cpp slik a,t vi har cn
rammc,-avtale, og at vi i LiIlegg til r-icnne har anncl<scr
når dct gjetclcr Cisse landenc" f ti,llegg tiI ar¡taler
norcl for 62. brecìdegracl blir dct vc1 nØCvencliq også å ut-
forrne et spesielt anneks for så vi<1t gjeldcr EF.'-landcn¡:s
fiskc i v.irt Norclsjø-ornråcìe.

Vi har, sorn man vcl ì< jcnner til r Ï:e::alnncL to
rnøte r nå. Det. .før s:t r: llegy¡¡r:¡ ilå tor sciag , ncn tran r¡i l
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(AGo ) STATSR,ID JENS BVENSEN: Jeg fortsetter da med
å i forrige uke å para-Sverige-a a en. opp dde alts

fere en avtafe med Sverige om et nabostatsfiske som gir
de svenske vestkystfiskere adgang til å fortsette fisket
i norsk område. Dette er da selvsagt et begrenset fiske.
Etter prinsippet om økonomiske soner har Norge adgang til
å regulere fisket på a1le essensielte måter ved fast-
settel-se av kvoter, antall- fartØyer, fiskemetoder osv.
Utgangspunktet er - som det fremgår av artikkel 1 at
svenske fartØyer çkat ha adgang til å drive fiske i et
områd.e syd for 62" nordlig bredde, dvs. i Nordsjlområdet.
De har ikke tidligere hatt fiske nord for dette område 'og vi var ikke villige ti1 å gi dem noe utvidet fiske
tvert imot.

Som det vil fremgå av de avtaletekster som nå
deles om til komiteens medlemmer, har artikkel 2 detal-
jerte bestemmel-ser som går ut på at det svenske fisket
skat være underlagt norske forskrifter på afle områder 'men at fastsettelse av forskrifter skal skje med en viss
konsultasjonsadgang. Vi forutsetter årlige konsulta-
sjoner for å revurdere kvoteansettelser, antallet far-
tØyer osv.

Vi ]nar i artikkel 3 en spesiell bestemmelse om
det som angår den nordiske fiskerioverenskomst, en over-
enskomst som gjel-der for fiske i Skagerak og Kattegat.
De tre nordiske land har sluttet avtaler som gielder fram
til vel år 20OOrom et gjensidig fiske i dette område.
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(AGO) Vi har her fått inn en artikkel som slår fast at på tross
av den nevnte avtale, skal ingen av partene ha lov til å
drive rovfiske i dette område selv om fisket i Nordsjlen
strengt reguleres stik at det kunne være behov f.eks.
for svenskene til å opptrappe fisket i området.

Artikkel 4 ]nar bestemmelser om norsk håndhevelse
i området.

Jeg kan også- nevne artikkel 7 , som er en meget
interessant og spesiell artikkel. Forholdet er at vest-
kystfiskerne fisker ca. 20 pst. av sin 'fangst i den norske
sektor av Nordsj Øen. Resten får de i den britiske og
danske sektor. Det vi her har betinget oss r. er at dersom
det blir en vesentlig forvridning av fiskeforholdene i
NordsjØen, det vit altså si dersom Etr'ikke er vill-ig til å
gi svenskene et rimelig fiske i Nordsj Øen, vil det ikke
være mulig for oss å bære den tilleggsbyrde som dette vil
medflre.

Artikkel- B er en slutni-ngsbestemmelse. Jeg kan
si at det lenge har stått på varigheten av avtalen. De
svenske myndigheter har i over et år vært meget bekymret
på dette punkt. De har fastholdt at avtal-en skul-l-e vare
i 35 âr for å trygge mulighetene for vestkystfisket. Vi
har funnet det absolutt umulig å gå med på dette - vi fore--ôslo ö å.r. Som et kompromiss lnar vi nå i artikkel B gått
med på at avtalen skal vare for 10 âr, og at det så kan
bli snakk om fornyelse for 6 är av gangen hvis ikke avtalen
oppsis med. 12 måneders varsel. Dette er for så vidt en
bestemmelse som på dette punkt er identisk med den avtale
vi har undertegnet med Sovjetunionen.

Regj eringen finner det av betydning å få denne
avtalen undertegnet så snart som rnulig, slik at den sammen
med forhåpentligvis en rekke andre avtaler kan bli rati-
fisert fØr 1. j anuar 1977 .

Når det gj elder det tred.j e punkt j eg nevnte
innledningsvi-s avtalen med Sovjetunionen - har jeg i
prinsippet ikke noe særlig å tilflye. Det eneste ieg
kanskje kunne komme inn på, êr visse bestemmelser i
artikkel 2, artikkel ! og for så vidt også artikkel- 4.
Jeg vil gjerne få lov å presisere, siden det synes å være
en viss uklarhet på dette punkt, at Norge har den fulle
rådighet - suverenitet til å dirigere det russiske fiske.
Dette fremgår kl.art av artikkel 2, som i a
kvotefastsettelse, i b) om konsultasjoner
fast at Norge kan fastsette andre fangstre
med sikte på å bevare fiskebestandene osv.

) snakker om.\og a c) srar
gulerende ti-}talx

Artikkel 4 sfår også fast det samme, nemlig at
fiskefartþyer tilhlrende den ene kontraherende part, skal
når de d.river fiske i den andre kontraherende parts område,
rette seg etter bevaringstíltak, lover og forskrifter,
samt andre regler og vilkår vedrfrende físke som er fast-
satt av vedkommende kontraherende part. Det er en meget
vidtgående bestemmelse, men her har vi den tille ikke
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reservasjon, men hlflíghet i artikkel 4, tredje ledd,
at når en av kyststatene utferdiger nye lover, forskrifter,
regler el-l-er vilkår, skal det gis passende forhånds-
melding om dette til den annen part.

Jeg kan også nevne artikkel 5. Etter artikkel
5, annet ledd, har kyststaten rett til å håndheve síne
bestemmelser overfor det annet lands fiskebåter. Ved-
kommende fremmede land som fisker i området, har også pfikt
til å påse at dets borgere overholder bestemmelsene, dvs.
ved å utferdige nldvendige regler og straffebestemmelser
for dette hjemme. Jeg kan i denne forbindelse nevne at
det f.eks. er ganske klart at Norge etter denne avtale
kan foreta områdebegrensninger ikke bare begrensninger
av områder som av naturen er trålfrie soner, men område-
begrensninger av annen art.

f prinsippet er imidlertid dette en gjensidighets-
avtale for opp ti1 12 mil. Vi fisker meget betydelige
kvanta i det russiske område, nesten like store som sovj et-
russerne i norsk område, og det er av betydning for begge
parter at dette fisket foregår opp til 12 rnil-. Jeg mener
således at det strider mot prinsippene i denne avtale om
vi f.eks. sku1le fastsette en 50 mits grense langs hele
norskekysten for en gjensidig avtale av denne karakter,
Det er en gjensidighetsavtale i prinsippet opp til 12 mil-.
Dette har ved en rekke anledninger vært ventilert i Stor-
tinget så vel som i denne komite.

FORMANNEN Jeg takker havrettsministeren for
ordet fritt til kommentarer ellerredegj þrelsen og gir

splrsmål.

ERLAND STEBNBBRG: Jeg vi1 gj erne splrre hvordan
våre utsikter når vi nå fårhavrettsm@er

forhandlinger med EF samlet i stedet for med det enkel-te
medlemsland. Vil dette f .eks. kunne fþre til at vi kan
komme til å bli tilbudt relativt mindre kvoter og andre
innskrenkede rettigheter i forhold til tidligere når det
gjelder farvannene rundt Storbritanniar oB få tj-l-svarende
stþrce rettigheter i havområder rundt andre land - hav-
områder som vi kanskje har relativt mind
enn havområdet rundt Storbritanniaï

\\./]

rei ôøõQQA âT7

TOR HENRIKSEN: Mitt splrsmål går for så vidt
Steenbergs. Tar man sikte påpå aklr-urat det samme som

under forhandlingene med EF å komme fram til likeverdige
gjensidighetsordninger? EF - hvis man tar EF-nasjonene
samlet - inar i dag et fangstoverskudd i norske soner på
ca. 150 000 tonn. Vil man ved en avtal-e med BF total-t
sett redusere dette kvantum, slik at man får en viss
likeverdighet r oB vil man ved de år1ige kvoteavtaler



(ACO) som jeg forstår her står sentralt,
med at man får langsiktige avtaler
holde på en slags likeverdighet?

2A6

også i forbindel-se
med Storbritannia,

det som Henriksen nå
i to punkter.

PER HYSING-DAHL: Et
var anne

av mine s'oØrsmål
þå, og det faller

gj elder
i grunnen

Det som for oss alle fremstår som svært viktig,
er avtalén med. Storbritannia. Mitt splrsmål er: Hva er
hovedmoti-veringen for at man fra norsk side legger opp
til en avtale på l0 âr i fþrste omgangr oB ikke bestreber
seg på et lengre tidsrom? Br det fordi det er skapt pre-
sedens i avtaler med russerne og svenskene, eller hvordan
er det ? Det ser for meg ut for å være i hele den norske
havfiskeflåtens interesse aþ dette tídsrom bl-ir lengst
mulig.

Det annet punkt
på om nedbygging. Hvis vj-
bygging fra. fransk og tysk
tif svar at vi da også må
brritisk område? Det vil i
konsekvens.

gj elder det Henriksen var j-nne
går ti1 EF og forlanger ned-
side, kan det tenkes at vi få"r

ha nedbygging i vårt fiske på
så fa1l være en betenkelig

Når det gjelder russerne og 50 ell-er L2 mil,
er jeg helt enig i d.et som der ble sagt. Vi må vel i
egen interesse forslke å gå til L2 mil-. Loddefisket fore-
gikk nesten oppe i fjæresteinene ved Novaja Semlja i
sommer, og det kan sikkert komme til å gjenta seg.

En liten ting helt til slutt: Blant de fiske-
slag som havrettsministeren regnet oÞÞ: savnet jeg laksen,
som vi har hatt svære vanskeligheter med å få skikkelig
avtale med danskene om.
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FORMANNEN: S
Haugstvedt et spørsrnål
tror vi tar med det ogs
svarer.

FORMANNEN:
nok i de nne omgang.
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idt jeg skjønner, har
rent i samme lei, så jeg
ør havrettsminist,eren

Jeg tror det er kommet spørsmål
Neste mann på listen er Klevstad,

ôav
omt
af

ASBJØRN HAUGSTVEDT: Det jeg tenkte på, er
i grunnen blift--FõFrflflétt ãv de to siste talerne.
Mitt hovedpunkt er spØrsmålet om hva man kan gjøre
for å sikre en avtale med England som gir muligheter
for vestlandsfiskerne til å opprettholde det tradi-
sjonelle fisket i Irskesjøen, ved Skot,tland og uten-
for Orknøyene og ShetlandsØyene. Det er jo'hundre-
O.årige tradisjoner vestlandsfiskerne har på disse om-
råder.

Man har valgt disse områdene ist,edenfor eventuelt å
rej-se til Nord-Norge eller til Barentshavet, fordt
dj-sse ligger nærmere.

Man fisker også andre fiskeslag her enn i
Barentshavet, hvor det vesentlig går på torskestam-
mene. De fisketypene man finner på kysten av England,
i Ïrskesjøen og i de andre områdene jeg har nevnt,
er nå tilpasset en viss industriell virksomhet på
Vestlandet, som vil bli meget skadelidende hvis det
må trappes ned på dette spesielle feltet.

Jeg vil derfor gjerne høre litt fra hav-
rettsministeren om den problemstillingen.

men jeg tror det er rimelig at havrettsministeren kom-
mer til nå.

STA"SRÄD JENS EVENSEN: For å svare pa
representanten Steenbergs spørsmå1 først: Jeg tror
nok at det kanskje ville være en fordel for oss¡ 91n'r .vi kunne ha bilaterale forhandlinger med Storbrít.annia.
Det er vel en av grunnene til at man innen EF satset
så mye på å få kommisjonsbehandlS-ng. Men det er
ganske klart at EF også er klar over at det for oss
er det engelsk-norske fiske på englands kyster som er
av interesse, og at hele gjensidighetsproblematikken
må bedømmes ut fra det fisket. De har vel også indÍ-
rekte akseptert at det må skje en nedtrapping av fisket
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som svarer til de tyske og franske kvotene.

Når det gjelder spørsmålet om r¡orske kvoter,
er det ganske klart at i prinsippet er det fiskéuten-
for Englands kyst ut til 1,2 mí} som er av j-nteresse
for oss. Det er blit,t presisert overfor Fellesskapett
slik at de er ganske klar over at dersom vi ikke får
et tilfredsstillende fiske her, er vi ikke særlig
interessert i overhqdet å akseptere noe fiske for EF-
landene nord for 62". Det skulle være gode sjanser
for at denne problemstillingen har sIått igjennom.

Representanten HenrÍksens spørsmål konsent-
rerte seg i tillegg om spørsmålet om likeverdige gjen-
sidighetsordninger. Det vi her må ta sikte Pår og som
vi også tar sikte på, er at det skal skje en årlig
avtrapping over en periode på 4-5 år som fører til err
vesentlig reduksjon i fisket, slik at det blir total
balanse i forholdet.

Jeg har
for Stortinget og
fire stater - PoIe
ken Tyskland og Fr
ikke minst for ikk
har akseptert at d

forskjellige anledninger nevnt
ne komite at vi i relasjon ti1
Øst-Tysk land , Forbrundsrepubl ik-
rike - ut fra spesielle herrsynt
tilspisse forholdene for myer

kaI få et visst begrenset utfasings-

ved
den
n,
ank
ea
es

fiske selv om de ikke kan yLe oss noe tilsvarende til
gjengjeld. Det er da det resonnement som vel vil føre
til at vi i de første år kommer til å ha et gjensidig
fiske som ikke er helt likeverdigr men som etter avtrap-
pingen er ment å skulle bli det.'

Representanten Hysing-Dahl spurte om vi tok
sikte på err 10 års avtale. Dette forholdet har vi nøye
vurdert. Det vi har stått overforr €r om vi kunne
greie å oppnå en avtale med Sovjetunionen av så lang
varighet som L0 år og med forholdsvis automat,íske for-
nyelser dersom man ikke sa opp avtalen j-nnen 12 måneder
før avtaletidens ut1øp. lfeg kan nevne at vi greide det
i relasjon ti1 Sovjetunionen. rrlår det gjetder EF, er
situasjonen i virkeligheten den at kommisjonen i manda-
Let har foreslått en 5 års avtale. Vi finner ikke det
tilfredsstillender og vi håper og saLser i hvert fall
maksimalt på å få en avtale over t0 år.

r.¡år det gjelder spørsmålet om laksenr êr også
det r¡oe vi kommer til å ta opp. Det er et helt spesi-
e1t spørsmål, derfor nevnte jeg det ikke i relasjon til
det gjensidige fiske. Jeg kan nevne at vi i avtalen
med Sovjetunionen for så vidt har forpliktet oss ti1
dvs. begge parter har forpliktet seg til å forsøke
å få stoppet laksefisket.
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Når det gjelder representanten Haugstvedts
spørsmål, har vi gitt klart uttrykk for at vi ikke
bruker uttrykket "tradisjonelt fisken i det hele tatt.
Det som irrteresserer oss, er å fra et gjensidighets-
fiske - og fisket er tradisjonelt i den forstand at
^¡orge 

i århundrer har fisket i disse områdene; britene
har gjort det samme. Vi fester oss i den forbindelse
ikke så mye ved de enkelte fiskearter som ved lang-
varige tradisjoner i selve fisket. For oss er det r¡å
av sLor betydning å få muligheter til å fiske bl.a.
tobis og kolmule, og også pigghå, brosme og langer og
det kommer vi til å arbeide meget intenst for.

KARL KLEVSTAD: Er det slik at når det gjel-
der b1.a. Frankrike og Tyskland, vil det bli en ned-
trappingsperiode innen 1979-8O for fiske irrnên henholds-
vis 50 og 2OO mils grenserr og at det ¡rår det gjelder
Russland, var enighet om en grense på opp til 1-2 mil?

Nå kommer det fram at ¡¡orge er interessert
i en 12 mils grense også for England. Mitt spørsmål
er om det for samtlige øvrige EF-land utenom.Frankrike
og Tyskland vil bli snakk om bare en L2 mils grense.
Eller vil det bli snakk om en 50 mils grense eller
andre alternaLiver?

TOR HENRTKSEN: Jeg vil gjer ne komme med
eg hadde først,en ti lleggsmerknad ti1 det spØrsmå1et j

og som jeg nå fikk svar på.

Så vidt jeg forstod, har EF-landa et over-
skudd på ca. L50.000 tonn fisk i den r¡orske sektor i
forhold ti1 det vi tar i den britiske sektor. I til-
legg til dette kommer at forskjellen i verdi vel
egentlig blir enda stØrre. Har man tenkt å dra inn i
forhandlingene dette at de fangster man tar i Barents-
havet, jo har en langt større verdi pr. kilo enn de
fiskeslag som vi iallfalI for en stor de1 - fanger
utafor England - det populært kalte skrotfiske - og
at vi i det gjensidige byt,teforhold da kommer enda
ugunstigere ut enn hva antall tonn fanget fisk skulle
tilsi?

PER HYSING-DAHL: Jeg vil gjerne bare ha
bekreftet av havrettsministeren at forhandlingene med

a

EF også omfatter Grønland og Færsyene.
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FORMANNEN: Er det flere som vil inn i
denne spØrrerunden? - Det ser ikke slik utr og hav-
rettsministeren får ordet.

STATSRÃD JENS EVENSEN:
osvare pa represen an en evstads

Jeg vil først få
o-spØrsmaI. Jeg

beklager at jeg her har vært litt uklar - og^ikke
så lite heller. Forholdet er at nord for 62" vil
vi ikke tillate fiske av andre EF-land enn Stor-
britannia, Frankrike og Forbundsrepublikken Tysk-
land. Når det gjelder området syd for 62o, er det
altså snakk om et gjensidig nordsjøfiske. Om vi
her i noen grad kommer til å ha et gjensidighets-
fiske innenfor 2OO mÍl f. eks. med Fellesskapets
fiskerer êr et spørsmå1 som er under overveielse.
Vi har tenkt at det for så vidt vil være naturlig
å fra spesialordninger for Nordsjøen på grunn av
nordsjøområdets karakter; men om vi oppnår det, vet
jeg ikke. Det er særIig Danmark og Nederland det da
kan b1i snakk om. Belgia har et usedvanlig lite
fiske i vår sektor i Nords jøen; det beløper seg
kanskje ti1 noen hundre tonn i året.

Representanten Henriksen kom igjen inn på
at verdien av de 1,50.000 tonn b1e atskillig større
enn vekten skulle tilsir og det er korrekt. Selv om
også vårt fiske i Nordsjøen er av avgjørende betyd-
ning for vestlandsfiskernes muligheter for å overleve,
er verdien av f.eks. det torskefisket som foregår,
større enn verdien av tobisfisket og kolmulefisket
o.1. Dette er for så vidt for lengst brakt inn i
drøftelsene, det ble trukket fram allerêde under våre
forberedende forhandlingerr og vi kommer selvsagt til
å bruke det for å oppnå en best mulig ordning for
Norge.

Når det så gjelder representanten Hysing-
Dah1s tilleggsspørsmåI, kan jeg bekrefte at vi for
så vidt trekker inn både Grønland og Færøyene. i"lår
det gjelder Færøyene, oppstår den spesielle komplika-
sjon at de i prinsippet ikke er medlem av EF. Men
vi har klart gitt uttrykk for at hvis vi skal gi
færøyingene noe nord for 620, må det selvsagt være
basert på et gjensidighetsforhold både ¡rår det gjel-
der fiske i færøyske farvannr 09 når det gjelder et
visst rekefiske ved Grønlands kyster.
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TOR }1E1{RIT{SEIIT: Det er en ting til sorn jee
gjerne vil ha avklart

Statsråd. Evensen nermte at man j- löpet av
3 - 4 år kunne tenke seg ialtfall i det forèlopige
utspill å trappe ned slilc at gjensidighetsordningene
blir mer likeverdige. Hvis jee oppfattet statsråden
riktig, regnet han også rned. å legge opp til overgangs-
ord.ninger for de nasjoner som vj. ilcke har gjensidighets-
interesser hos.

þlen når disse land skal ni-ste sine rettigheter
i den norske sone i löpet av 3 - 4 år, innen L979-BO,
vil det ikke d.a være naturlig å legge opp ti-l en like-
verdigordning sor.r iallfall iklce streklcer seg lenger ut-
over, for å få mer balanse i bytteforholdet? Innen ut-
gangen av den perioden ser d.et iallfall for meg ü.t til
at man skulle ha sjanse for å konne frarn til llleeverdige
forhbld.

ASBJ(iRI'T SJöTHU]'I: Det var et lite spörsmål
om fisket norcl for 62. brecld.egrad for cle land. som i kke
er ned.tatt i de såka1te overgangsordninger for England,
Vest-Tyskland og Frankrike som skal få fisice nord for
62. breddegracl. tr'iitt spörsmål er: Vi1 det kunne regnes
med. at det danstrte lakseflsket som pågår nord. for 62.
breddegrad, blir stoppet uten noen overgangsordning?

KVALO:
samme som Sjöthirn var

spörsmål eialdt det
så jeg frafaller.

iviitt
ya)

THOR LIST-AU: Jeg har to sþörsmål. Fór det
förste trar-jãfJclce-Tått ¿ét riktig klart for meg om

det er slik at man shal forhand.l-e med EF-kommisjonen og
så inngå avtale med de enkelte land, eller orn marr skal
inngå ãvtaler rned EF hvor de enkelte land er nevnt.

Det andre spörsmålet gjelde
Sovjet. Jeg var dessverre lkke til s

oriéntering om den saken på aet forri
vil spörreî Hva har man tenkt å gi-ol
mot öèt i Barentshavet d,ersom rnan ikk

r avtalen med
tede da man fikk
ge mötet. Jeg
e med begrensning
e får til en avtale

etter midtlinjeprinsippet når det gjelder d.eling av
sokkelen i Barentshavet?
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IIAVRETTSþIINISTER JENS EVEI'ISEN: i{år det
gjelder representanten Henriksens spör , kan jeg
svare at det r¡i tilsikter nied d-isse a.vtrappings- og
utfasingsordningene: €r at vl for så vidt slial be-
gynne med kvotered.uksjoner med en gang i den utstrek-
ning det er rnulig: oB at cle så avtrappes i löpet av
3 - 4 år. Da håper vj- at d.et vil bli en betyd"elig like-
verdighet med disse EF-la.nd".

Når det gielder Polen og öst-Tysk1a.nd., kan clet
da bli fullstendig utfaslng.

Jeg vil imidlertid irer nevne én ting som jee
kanskje burcle ha nevnt ticlligere, som ieg for övrig
har vært inne på i denne æred-e komj-te ved ticlligere an-
lednlnger, at i dette prinsipp med- 200 mils ökonomlske
soner ligger clet at kyststatene for så vidt har en for-
pliktelse til å gi adgang til fislce av såkalt overskudd-s-
iistcr og vi har nå og vi1 ka.nstrje i fremtiden også. når vi
bygger opp ressursene, fortsatt ha et visst overskudd av
enkelte fiskearter, f.eks. av uer og muligens av hyse.
Jeg bare nevner disse el<sempler slik at vi ikke uten
videre med den ölconomiske sone baserer oss utelukkende
på prinsippet om total- giensidi-ghet på grunn av de be-
stemmelser sora her kommer til å bl1 folkerettens hoved-
bestemmelser. iulen dei er klart at i forhandlingene nied
!lþ' kommer vi til å titsikte likeverdighet i störst nulig
utstrekning.

Jeg vil også her nevne at Regjeringen föler
at den nok hár et nétyOelig ansvar for å forsöke å firure
også rlmellge iösninger, slik at d.et ikke blir en total
fõrvridning sorn kan tiispisse sj-tuas joner. Det også
taler for át vi vil forsöke å håndheve disse bestemmelsene
i nöye overensstemmelse med den konvensjon om ökonomj-ske
soner som avtegner seg.

t{å-r det gield.er representanten Siöthuns spörs-
mål, vil vi etter beste evne få. iejenlom d,ette med et
totálforbud. mot laksefiske både i områd.et nord for 62.
breddegrad. og kanskie også utenfor 200 mils sonen så
snart som inulig.

Til representanten Listau- kan jeg nevne, 1.oejes ikke gjord.e tid.tigere dessverre, at det er vel ikke
¡are ]trF son skal forhánùLe. 0m EF koramer tif å und.er-
tegne avtalen helt på egen hå-nd eller om den kommer til
å iiftres av rnedlemãlandene, vet vj- ikke ennå. Vi har
ikke kommet så langt, men clet er ganske klart at EF
også kornmer til å" undertegne d-enne avtalen.

llår d.et gielder avgrensníngen i Barentshar¡etr
er forhold-ei ¿et ai"vi altså"-her har-et områd.e som i vest
begrenses av det russiske kravet om en sektorlinje og i
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öst begrenses av d-et norslce krav om en midtlinje. Hvis
man nå i d.e kon'unende forhand.linger om kontinentalsokkel-
d.ellng skulle konme fram til- en endelig lösning r er det
ikke noe problem. Det kair vel tenkes det er noe
optimlstisk - clet får tiden vise - men skulle man ikke
kõmme fram til noen endelig lösning, har ieg etter våre
forhand-linger i l'{oskva for tre ukers tid. sid.en likevel en
fölelse av at det var en vilje også på sovjetisk side til
O ^.a ranne rrarn til i hvert fall- mid"lertidige fiskeri-
ordninger i dette områd.et. Jeg s¡mes det tyder på at
Sovjetunlonen selv er i ferd. med å arbeid"e ned 200 mils
lovgivnlng, og d.a vil vel en lõsning her være naturlig

ô . ii ¡ ; r.på midlertidiã basis. Noe ner er d.et ikke mulig å si.
For å supplere

ligere når det gjelder P
at Regjerlngen har aksep
forhand.inger med. d"isse t
der kommer fram ti1, er
ví eventuelt vil strekke
adgang over et kortere t
og 200 mil.

La meg for övríg si at i alle forhandlinger er
det alltid_ meget farlig og varrskelig å- nevne tid.srom.
Slik også her. Det er ikke uten videre gitt at vi i
disse iorhand.lingene med EF kan greie å få 3 års- og
4-årsperioder for avtrapping for d.e to medlemsstater
Franki:ike og Vest-Tyskland, men vi skal selvsagt giöre
vårt ytterste f or å fasthold.e dette stand-puakt.

FORI,IANNEN: I(an vi så sette.p.unktu:n for felles-
mötet meltõ den utvided-e utenrikskomite og fiskeri-
komiteen? Ingen iru:rvend.inger er kon¡iet ¡not det.

Da vil- ieg be orn at medlemrnene av den ut-
videde utenrilcsicornile blir her e-r, öyeblikk til for å
motta en lcort orientering av utenriksministeren.

Fellesmötet hevet i(l. L5 .5A.

Fortsatt rnöte i den utvidede utenrikskomite
til behand-ling av

Sak 2

det bildet som ble tegnet tid.-
ortugal og Spaniar kan jeg nevne
tert at man også skal ha visse
o land. Hva slags ordning vi
ikke godt â si nå, men det lengste
oss t1t? er å gi meget begrens.et

idsrom i'd-en ytre sone mellom SO

1üorsk våpeneicsport til Portugal. .
tr il il rt tt rt lt nll il tt il tt ttTt rt tt tt il il tt il il il tt tr rl rl ll ll ll l¡ ll
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( sA) UTEi{RIKj]MINISTER KI{UT FRYDENLUND: Saken
gjelder regler for norsk våpeneksport, og jeS skal
være meget kort.

I sin tid la Regjeringen fram for den ut-
videde utenriksko¡nite en liste overland- som det skurle
være adgang til å eksportere våpen til. på dennelisten var Portugal dengang utel_att. Nå har Ksngsberg
Våpenfabrilck og ãndre fã¡rifter tatt opp spörsmaïet
ikke som en }<onkret sak som de har gåend,e, men rentgenerelt om dette fortsatt skal_ være siiuasjonen.
Reejeringen vil i den forbindelse foreslå at portugal
inkluderes i d.enne listen over land. som d.et er tlllatt
å levere våpen til.

Jeg nevner dette her fordi det under be-
handli;ngen for halvannet år sid.en ble bestemt at dersom
nye land skulle inklud.eres i listen, skulle dette legges
fram for d.enne komite.

FORI'{ANNEN: Noen merknad? Så er ikke frem-
kornmet.

Vi takker også for denne redegjörelsen og
hever mötet.

þIötet hevet kl. L5.55.


